Indhold

[1 Basis - Person/Virksomhed/Adresse 1](#_Toc264281674)

[1.1 AdgangKontrol 2](#_Toc264281675)

[1.2 Adresse 3](#_Toc264281676)

[1.3 AdresseType 5](#_Toc264281677)

[1.4 AlternativAdresse 6](#_Toc264281678)

[1.5 Civilstand 7](#_Toc264281679)

[1.6 DispositionBerettiget 9](#_Toc264281680)

[1.7 DriftForm 10](#_Toc264281681)

[1.8 DriftFormEjerRegel 16](#_Toc264281682)

[1.9 DriftFormForhold 17](#_Toc264281683)

[1.10 EAN 18](#_Toc264281684)

[1.11 EjerForhold 19](#_Toc264281685)

[1.12 EjerRolleType 20](#_Toc264281686)

[1.13 EjerType 21](#_Toc264281687)

[1.14 EmailAdresse 22](#_Toc264281688)

[1.15 ErhvervTilladelse 23](#_Toc264281689)

[1.16 Fax 24](#_Toc264281690)

[1.17 JuridiskEnhed 25](#_Toc264281691)

[1.18 KanalOplysning 27](#_Toc264281692)

[1.19 KommunikationAftale 28](#_Toc264281693)

[1.20 KontaktOplysning 29](#_Toc264281694)

[1.21 Kunde 30](#_Toc264281695)

[1.22 Land 32](#_Toc264281696)

[1.23 LigningInteressentForhold 33](#_Toc264281697)

[1.24 Meddelelse 34](#_Toc264281698)

[1.25 Myndighed 35](#_Toc264281699)

[1.26 MyndighedTilhørForhold 36](#_Toc264281700)

[1.27 Note 37](#_Toc264281701)

[1.28 OrganisatoriskEnhed 38](#_Toc264281702)

[1.29 OrganisatoriskEnhedType 39](#_Toc264281703)

[1.30 OrganisatoriskUnderEnhed 40](#_Toc264281704)

[1.31 Person 41](#_Toc264281705)

[1.32 PersonAdresse 43](#_Toc264281706)

[1.33 PersonHændelse 44](#_Toc264281707)

[1.34 PersonNavn 45](#_Toc264281708)

[1.35 ProduktionEnhed 46](#_Toc264281709)

[1.36 ProduktionEnhedTilhørForhold 47](#_Toc264281710)

[1.37 Telefon 48](#_Toc264281711)

[1.38 TelefonType 49](#_Toc264281712)

[1.39 UdenlandskBankKonto 50](#_Toc264281713)

[1.40 UdenlandskPensionOrdning 51](#_Toc264281714)

[1.41 UdenlandskPensionOrdningForhold 52](#_Toc264281715)

[1.42 UdenlandskPerson 53](#_Toc264281716)

[1.43 UdenlandskVirksomhed 54](#_Toc264281717)

[1.44 Virksomhed 55](#_Toc264281718)

[1.45 VirksomhedAdresse 57](#_Toc264281719)

[1.46 VirksomhedAdresseType 58](#_Toc264281720)

[1.47 VirksomhedNavn 60](#_Toc264281721)

[1.48 VirksomhedStatusForhold 61](#_Toc264281722)

[1.49 VirksomhedStatusType 62](#_Toc264281723)

[1.50 VirksomhedType 64](#_Toc264281724)

[2 Domæner 65](#_Toc264281725)

[2.1 AdresseAnvendelseKode 65](#_Toc264281726)

[2.2 AdresseLandKode 65](#_Toc264281727)

[2.3 AdresseLinie 65](#_Toc264281728)

[2.4 AdresseTypeKode 65](#_Toc264281729)

[2.5 Antal 65](#_Toc264281730)

[2.6 CPRNummer 66](#_Toc264281731)

[2.7 CVRNummer 66](#_Toc264281732)

[2.8 CivilstandKode 66](#_Toc264281733)

[2.9 Dato 66](#_Toc264281734)

[2.10 DatoTid 66](#_Toc264281735)

[2.11 DødKode 67](#_Toc264281736)

[2.12 EANNummer 67](#_Toc264281737)

[2.13 Etage 67](#_Toc264281738)

[2.14 EtageTekst 67](#_Toc264281739)

[2.15 FirmaNavnKort 67](#_Toc264281740)

[2.16 FødeSted 68](#_Toc264281741)

[2.17 GenoplivetKode 68](#_Toc264281742)

[2.18 GiftKode 68](#_Toc264281743)

[2.19 HusBogstav 68](#_Toc264281744)

[2.20 HusNummer 68](#_Toc264281745)

[2.21 ID 68](#_Toc264281746)

[2.22 IdentifikationNummer 69](#_Toc264281747)

[2.23 JaNej 69](#_Toc264281748)

[2.24 JournalNummer 69](#_Toc264281749)

[2.25 JuridiskEndhedStatusKode 69](#_Toc264281750)

[2.26 JuridiskEnhedID 70](#_Toc264281751)

[2.27 Kode 70](#_Toc264281752)

[2.28 KodeEtCifferStartEt 70](#_Toc264281753)

[2.29 KodeFireCifreStartEt 70](#_Toc264281754)

[2.30 KodeToCifreStartEt 70](#_Toc264281755)

[2.31 KodeToCifreStartNul 70](#_Toc264281756)

[2.32 KundeNummer 71](#_Toc264281757)

[2.33 Køn 71](#_Toc264281758)

[2.34 LandeNummerKode 71](#_Toc264281759)

[2.35 LandsDel 71](#_Toc264281760)

[2.36 LigeUlige 71](#_Toc264281761)

[2.37 MailAdresse 71](#_Toc264281762)

[2.38 Markering 72](#_Toc264281763)

[2.39 MyndighedNummer 72](#_Toc264281764)

[2.40 Navn 72](#_Toc264281765)

[2.41 OCESCertifikat 72](#_Toc264281766)

[2.42 OrganisatoriskEnhedNummer 72](#_Toc264281767)

[2.43 PensionOrdningNummer 73](#_Toc264281768)

[2.44 PersonHændelseKode 73](#_Toc264281769)

[2.45 PostBoksNummer 73](#_Toc264281770)

[2.46 PostDistrikt 73](#_Toc264281771)

[2.47 PostNummer 73](#_Toc264281772)

[2.48 ProduktionEnhedNummer 73](#_Toc264281773)

[2.49 SENummer 74](#_Toc264281774)

[2.50 SideDørTekst 74](#_Toc264281775)

[2.51 Sprog 74](#_Toc264281776)

[2.52 TalHel 74](#_Toc264281777)

[2.53 TastSelvKode 74](#_Toc264281778)

[2.54 Tekst300 75](#_Toc264281779)

[2.55 TekstKort 75](#_Toc264281780)

[2.56 TekstLang 75](#_Toc264281781)

[2.57 TelefonFaxLandeKode 75](#_Toc264281782)

[2.58 TelefonNummer 76](#_Toc264281783)

[2.59 Tidspunkt 76](#_Toc264281784)

[2.60 Type 76](#_Toc264281785)

[2.61 UdenlandskKundeIdent 76](#_Toc264281786)

[2.62 UdenlandskPersonNummer 76](#_Toc264281787)

[2.63 UdenlandskVirksomhedNummer 76](#_Toc264281788)

[2.64 UmyndighedsKode 77](#_Toc264281789)

[2.65 VejKode 77](#_Toc264281790)

[2.66 VirksomhedAdresseLøbeNummer 77](#_Toc264281791)

[2.67 VirksomhedAdresseTypeKode 77](#_Toc264281792)

[2.68 XML 78](#_Toc264281793)

[2.69 ÅbningTid 78](#_Toc264281794)

# Basis - Person/Virksomhed/Adresse

|  |
| --- |
|  |

## AdgangKontrol

Indeholder informationer omkring adgangskode, certifikater m.m.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| TastSelvKode | TastSelvKode | Angiver TastSelv-kode som første gang dannes automatisk som Random7.  Virksomheden kan efterfølgende selv bestemme og ændre indholdet af TastSelv koden, såfremt den overholder ToldSkats fastsatte regler for et korrekt password.  TastSelv koder kan anvendes, med mindre virksomheden er overgået til anvendelse af OCES og administrationsmodulet er taget i anvendelse.  Tilladte værdier fra Data Domain:  Password defineret af bruger skal være på mindst 6 karakterer, og indeholde  karakterer fra mindst 3 af nedenstående 5 grupper.  Gruppe: Eksempel:  Små bogstaver a, b, c, . .  Store bogstaver A, B, C, . .  Tal 0, 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 9  Ikke -alfanumerisk  (symboler) () ` ~ ! @ # $ % ^ & \* - + = | \ { } [ ]: ; " ' < > , . ? /  Unicode karakter €  Et stærkt password kan f.eks. se således ud:  Man7Utd  man$Utd |
| TastSelvKodeFejlforsøgAntal | Antal | Antal fejlforsøg ved logon med TastSelv kode |
| AdgangKode | Kode | Den kode kunden skal bruge for at få adgang til systemet |
| OCESCertifikat | OCESCertifikat | Angiver persons eller virksomheds OCES certifikat tildelt af TDC. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| har | AdgangKontrol(1)  KommunikationAftale(0..1) | En aftalepart kan have angivet kanaloplysninger til brug for kommunikation. |
| Har | Virksomhed(0..1)  AdgangKontrol(0..1) | En virksomhed kan have fået adgang til en eller flere løsninger i SKAT ved fx digital signatur, og denne skal kontrolleres. |
| Har | Person(0..1)  AdgangKontrol(0..1) | En person kan have fået adgang til en eller flere løsninger i SKAT ved fx digital signatur, og denne skal kontrolleres. |

## Adresse

En superklasse i forhold til de specialiserede klasser: VirksomhedAdresse og PersonAdresse. Indeholder ordnede adresselagringer, hvor hvert adresseelement udfyldes særskilt. Fritekst-adresser benyttes i stedet for, klassen AlternativeAdresse.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| FortløbendeNummer | VirksomhedAdresseLøbeNummer | Angiver fortløbende nummerering ved flere adresser af samme type og på samme tidspunkt.  Tilladte værdier:  00000 - 99999 |
| AnvendelseKode | AdresseAnvendelseKode | Kode som angiver adresseringsmuligheder. |
| VejNavn | TekstKort | Angiver navnet på en vej/gade i Danmark |
| VejKode | VejKode | Kode der sammen med kommunenummer entydigt identificerer en vej eller en del af en vej i Danmark.  Tilladte værdier:  0000 - 9999 |
| FraHusNummer | HusNummer | Angiver 1. husnummer i et vejafsnit i gaden eller på vejen.  Tilladte værdier:  000 - 999 |
| FraHusBogstav | HusBogstav | Angiver bogstav tilknyttet husnummeret.  Ifølge bekendtgørelse om vejnavne og adresser må kun værdierne A-Z benyttes. På grund af risikoen for forveksling bør bogstaverne I, J, O og Q dog ikke benyttes  Tilladte værdier fra Data Domain:  A - Å |
| TilHusNummer | HusNummer | Angiver sidste lige husnummer i et vejafsnit i gaden eller på vejen.  Tilladte værdier:  000 - 999 |
| TilHusBogstav | HusBogstav | Angiver bogstav tilknyttet husnummeret.  Ifølge bekendtgørelse om vejnavne og adresser må kun værdierne A-Z benyttes. På grund af risikoen for forveksling bør bogstaverne I, J, O og Q dog ikke benyttes  Tilladte værdier:  A - Å |
| LigeUlige | LigeUlige | Angivelse om tal er lige eller ulige.  Tilladte værdier fra Data Domain:  Lige  Ulige |
| LejlighedNummer | HusNummer | Tilladte værdier fra Data Domain:  000 - 999 |
| HusNavn | Navn |  |
| Etage | Etage |  |
| EtageTekst | EtageTekst | Angiver etagen tilknyttet husnummer/husbogstav  Tilladte værdier:  00 - 99 |
| SideDørTekst | SideDørTekst | Angiver side/dør tilknyttet husnummer/husbogstav |
| CONavn | Navn | Angiver navn for en CO-adresse (for virksomheder) |
| PostNummer | PostNummer | Angiver postnummer (4-cifre) |
| PostDistrikt | PostDistrikt | Angiver postdistriktnavn for postnummer |
| LandsBy | Navn |  |
| ByNavn | Navn | Angiver bynavn (lokalt stednavn) |
| LandsDel | LandsDel |  |
| PostBox | PostBoksNummer | Angiver postboksnummer  Tilladte værdier fra Data Domain:  0000 - 9999 |
| GyldigFra | Dato | Angiver startdato for adresse (år md dg) |
| GyldigTil | Dato | Angiver slutdato for adressen (år md dg) |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| er | Adresse(0..\*)  AdresseType(1) | En adresse er af en bestemt type adresse. |
| har et | Adresse(1)  MyndighedTilhørForhold(0..\*) |  |
| er tilknyttet | Adresse(0..1)  Myndighed(0..\*) |  |
| har | Land(1)  Adresse(0..\*) |  |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | Adresse arver fra/er en specialisering af KontaktOplysning | En adresse kan udgøre en del af kontaktoplysningen for en person og virksomhed. |
| kan være | VirksomhedAdresse arver fra/er en specialisering af Adresse | En adresse kan være en virksomhedsadresse. |
| kan være | PersonAdresse arver fra/er en specialisering af Adresse | En adresse kan være en personadresse. |

## AdresseType

Indeholder alle adresseformtyper, fx Udenlandsk adresse. Må ikke forveksles med VirksomedAdresseType. Klassen beskriver udformningen af adressen, ikke adressens anvendelse.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kode | AdresseTypeKode | Unik kode som identificerer en adressetype. Koder omfatter:  001 = Vejregisteradresse  002 = Postboksadresse  003 = Dansk adresse  004 = Udenlandsk adresse  005 = Ufuldstændig adresse  Tilladte værdier:  001 - 999  001 = Vejregisteradresse  002 = Postboksadresse  003 = Dansk adresse  004 = Udenlandsk adresse  005 = Ufuldstændig adresse |
| Tekst | TekstKort | En kort beskrivelse af adressetypen, såsom "Udenlandsk adresse". |
| Beskrivelse | TekstLang | En hjælpetekst til adressetypen |
| GyldigFra | Dato | En adressetypes gyldighedsstartdato |
| GyldigTil | Dato | En adressetypes gyldighedsslutdato |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| er | AdresseType(1)  AlternativAdresse(0..\*) | En alternativ adresse er af en bestemt type adresse. |
| er | Adresse(0..\*)  AdresseType(1) | En adresse er af en bestemt type adresse. |

## AlternativAdresse

Indeholder em uordnet adresse (eller fritekst adresse). Dvs. adresse inddata som fremgår som en enkelt streng.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| FortløbendeNummer | IdentifikationNummer | Angiver fortløbende nummerering ved flere adresser af samme type og på samme tidspunkt. Indikerer prioritet. |
| AnvendelseKode | AdresseAnvendelseKode | Beskriver adresseringsmuligheder |
| AdresseLinie1 | AdresseLinie | Adresselinje 1 |
| AdresseLinie2 | AdresseLinie | Adresselinie 2 |
| AdresseLinie3 | AdresseLinie | Adresselinie 3 |
| AdresseLinie4 | AdresseLinie | Adresselinie 4 |
| AdresseLinie5 | AdresseLinie | Adresselinie 5 |
| AdresseLinie6 | AdresseLinie | Adresselinie 6 |
| AdresseLinie7 | AdresseLinie | Adresselinie 7 |
| GyldigFra | Dato | Specifik dato (uden start og slutangivelse). |
| GyldigTil | Dato | Specifik dato (uden start og slutangivelse). |
| ReferenceNummer | UdenlandskKundeIdent | Anvendes kun for udenlandske kunder og er her optionel. Skal anvendes som en identifikation af kunden i forbindelse med kommunikation med udlandet. Referencenr. kan eksempelvis være et pasnummer. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| har | Land(1)  AlternativAdresse(0..\*) |  |
| er | AdresseType(1)  AlternativAdresse(0..\*) | En alternativ adresse er af en bestemt type adresse. |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | AlternativAdresse arver fra/er en specialisering af KontaktOplysning | En alternativ adresse kan udgøre en del af kontaktoplysningen for en person og virksomhed. |

## Civilstand

Indeholder oplysning om en persons civilstand.

Fra Det Centrale Personregister (CPR):

Oplysning om ugift, gift, fraskilt, enke eller enkemand, registreret partner, opløsning registreret partnerskab, længstlevende partner eller død, samt oplysning om ægtefælle eller registreret partner og om seperation.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kode | CivilstandKode | Angiver om en person er død eller evt. genoplivet.  En død person har civilstandskode = D.  En genoplivet person har tidligere haft civilstandkode = D  Tilladte værdier:  U = Ugift  G = Gift  F = Fraskilt  E = Enke/enkemand  D = Død  P = Partnerskab  L = Længstlevende i partnerskab |
| StatusDato | Dato | Angiver dato for hvornår en person er død eller evt. genoplivet |
| GiftKode | GiftKode | Kode for om en person er gift eller lign.  Tilladte værdier fra Data Domain:  U=Ugift  G=Gift  F=Fraskilt  E=Enke eller Enkemand  P=Partnerskab  L=Længstlevende i partnerskab |
| GiftFraDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| GiftTilDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| ÆgtefælleCPRNummer | CPRNummer | CPR-nummer er et 10 cifret personnummer der entydigt identificerer en dansk person. |
| UgiftFraDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| UgiftTilDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| DødKode | DødKode | Kode for død |
| DødDato | Dato | Personens dødsdag. Oplyses via CPR/CSRP. |
| GenoplivetKode | GenoplivetKode | J=Genoplivet |
| GenoplivetDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| UmyndighedKode | UmyndighedsKode | U=Umyndiggjort  V=Værges adresse skal benyttes  X=Umyndiggjort og værges adresse skal benyttes  Tilladte værdier fra Data Domain:  U=Umyndiggjort  V=Værges adresse skal benyttes  X=Umyndiggjort og værges adresse skal benyttes |
| UmyndigFraDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| UmyndigTilDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| ForsørgerPligt | Markering | Generel type for markeringer. Kan være:  false  true |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kan forsørge | Civilstand(0..1)  Person(0..\*) | For en person kan der være oplysninger omkring hvem personen forsørger, hvis personen har forsørgerpligt. |
| kan have oplysninger om | Person(1)  Civilstand(0..\*) | For en person kan der være oplysninger om personens civilstand. |

## DispositionBerettiget

Angivelse af en virksomheds dispositionsberettigelse

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| ID | KundeNummer | Identifikationsnummeret på den dispositionsberettigede. |
| Navn | Navn | Navnet på den person, som kan disponere på virksomhedens vegne, fx. navnet på den tegningsberettigede. |
| Type | Type | Typen af den person, som må agere på virksomhedens vegne. |
| GyldigFra | Dato | Startdato for gyldighedsperioden |
| GyldigTil | Dato | Slutdato for gyldighedsperioden |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kan have | Virksomhed(0..1)  DispositionBerettiget(0..\*) | En virksomhed kan have angivet en dispositionsberettiget part. |

## DriftForm

Formen som virksomheden drives på.

Angiver de driftsformer som der kan oprettes virksomheder for. Driftsformen angiver, hvordan en virksomhed hæfter for sine økonomiske forpligtelser. Driftsformerne kan opdeles i hovedgrupperne: Personligt ejede, flerejede, selskaber under stiftelse, selskaber og øvrige. Der kan være sammenhæng mellem driftsform og ejer.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kode | Kode | Entydig kode som identificerer en driftform.  Tilladte værdier:  Værdier og sammenhæng for attributterne:  - DriftFormKode  - DriftFormTekstLang  - DriftFormTekstKort  01 Enkeltmandsfirma EF  02 Dødsbo BO  03 Interessentskab IS  04 Registreret interessentskab RIS  05 Partrederi PR  06 Kommanditselskab KS  07 Registreret kommanditselskab RKS  08 Enhed under oprettelse EUO  09 Aktieselskab AS  10 AS beskattet som andelsforening AS  11 ApS beskattet som andelsforening ApS  12 Filial af udenlandsk aktieselskab UAS  13 Anpartsselskab under stiftelse APU  14 Anpartsselskab APS  15 Filial af udenlandsk anpartsselskab UAP  16 Europæisk Økonomisk Firmagruppe EØF  17 Andelsforening FAF  18 Indkøbsforening FIF  19 Produktions- og salgsforening FPS  20 Brugsforening (FNB) FNB  21 Brugsforening (FBF) FBF  22 Øvrige andelsforening FØF  23 Gensidige forsikringsforening FGF  24 Investeringsforening FAI  25 Selskab med begrænset ansvar SBA  26 Andelsforen. m/ begrænset ansvar ABA  27 Forening m/begrænset ansvar FBA  29 Forening FO  30 Finansierings- og kreditinstitut FRI  31 Finansieringsinstitut LFI  32 Realkreditinstitut LFR  33 Sparekasse og Andelskasse SP  34 Udenlandsk, anden virksomhed UØ  35 Udenlandsk forening UF  36 Erhvervsdrivende fond LFF  37 Fond FF  38 Arbejdsmarkedsforening LFA  39 Selvejende institution, forening, fond mv SI  40 Selvejende institution med offentlig støtte SIO  41 Legat FL  42 Stiftelse FST  43 Stat OS  44 Amt OA  45 Kommune OK  46 Folkekirkeligt menighedsråd MR  47 Særlig offentlig virksomhed SOV  48 Afregnende enhed, fællesregistrering YY  49 AS beskattet som indkøbsforening AS  50 ApS beskattet som indkøbsforening ApS  51 Forening omfattet af lov om fonde LFØ  52 Konkursbo BKB  54 Anden forening Ø  55 Registreret enkeltmandsfirma REF  56 Udenlandsk aktieselskab UA  57 Udenlandsk anpartsselskab UDP  58 SE-selskab SE  59 Frivillig Forening FFO  60 Region REG |
| TekstKort | TekstKort | Angiver kort tekst for tilladte værdier af driftsform, eksempelvis EF, A/S, APS m.fl.  Tilladte værdier:  Værdier og sammenhæng for attributterne  - DriftFormKode  - DriftFormTekstLang  - DriftFormTekstKort  01 Enkeltmandsfirma EF  02 Dødsbo BO  03 Interessentskab IS  04 Registreret interessentskab RIS  05 Partrederi PR  06 Kommanditselskab KS  07 Registreret kommanditselskab RKS  08 Enhed under oprettelse EUO  09 Aktieselskab AS  10 AS beskattet som andelsforening AS  11 ApS beskattet som andelsforening ApS  12 Filial af udenlandsk aktieselskab UAS  13 Anpartsselskab under stiftelse APU  14 Anpartsselskab APS  15 Filial af udenlandsk anpartsselskab UAP  16 Europæisk Økonomisk Firmagruppe EØF  17 Andelsforening FAF  18 Indkøbsforening FIF  19 Produktions- og salgsforening FPS  20 Brugsforening (FNB) FNB  21 Brugsforening (FBF) FBF  22 Øvrige andelsforening FØF  23 Gensidige forsikringsforening FGF  24 Investeringsforening FAI  25 Selskab med begrænset ansvar SBA  26 Andelsforen. m/ begrænset ansvar ABA  27 Forening m/begrænset ansvar FBA  29 Forening FO  30 Finansierings- og kreditinstitut FRI  31 Finansieringsinstitut LFI  32 Realkreditinstitut LFR  33 Sparekasse og Andelskasse SP  34 Udenlandsk, anden virksomhed UØ  35 Udenlandsk forening UF  36 Erhvervsdrivende fond LFF  37 Fond FF  38 Arbejdsmarkedsforening LFA  39 Selvejende institution, forening, fond mv SI  40 Selvejende institution med offentlig støtte SIO  41 Legat FL  42 Stiftelse FST  43 Stat OS  44 Amt OA  45 Kommune OK  46 Folkekirkeligt menighedsråd MR  47 Særlig offentlig virksomhed SOV  48 Afregnende enhed, fællesregistrering YY  49 AS beskattet som indkøbsforening AS  50 ApS beskattet som indkøbsforening ApS  51 Forening omfattet af lov om fonde LFØ  52 Konkursbo BKB  54 Anden forening Ø  55 Registreret enkeltmandsfirma REF  56 Udenlandsk aktieselskab UA  57 Udenlandsk anpartsselskab UDP  58 SE-selskab SE  59 Frivillig Forening FFO  60 Region REG |
| TekstLang | TekstLang | Længere beskrivelse af en driftform.  Angiver den fulde tekst for tilladte værdier af driftsform, eksempelvis Enkeltmandsfirma, Aktieselskab, Anpartsselskab m. fl.  Tilladte værdier:  Værdier og sammenhæng for attributterne  - DriftFormKode  - DriftFormTekstLang  - DriftFormTekstKort  01 Enkeltmandsfirma EF  02 Dødsbo BO  03 Interessentskab IS  04 Registreret interessentskab RIS  05 Partrederi PR  06 Kommanditselskab KS  07 Registreret kommanditselskab RKS  08 Enhed under oprettelse EUO  09 Aktieselskab AS  10 AS beskattet som andelsforening AS  11 ApS beskattet som andelsforening ApS  12 Filial af udenlandsk aktieselskab UAS  13 Anpartsselskab under stiftelse APU  14 Anpartsselskab APS  15 Filial af udenlandsk anpartsselskab UAP  16 Europæisk Økonomisk Firmagruppe EØF  17 Andelsforening FAF  18 Indkøbsforening FIF  19 Produktions- og salgsforening FPS  20 Brugsforening (FNB) FNB  21 Brugsforening (FBF) FBF  22 Øvrige andelsforening FØF  23 Gensidige forsikringsforening FGF  24 Investeringsforening FAI  25 Selskab med begrænset ansvar SBA  26 Andelsforen. m/ begrænset ansvar ABA  27 Forening m/begrænset ansvar FBA  29 Forening FO  30 Finansierings- og kreditinstitut FRI  31 Finansieringsinstitut LFI  32 Realkreditinstitut LFR  33 Sparekasse og Andelskasse SP  34 Udenlandsk, anden virksomhed UØ  35 Udenlandsk forening UF  36 Erhvervsdrivende fond LFF  37 Fond FF  38 Arbejdsmarkedsforening LFA  39 Selvejende institution, forening, fond mv SI  40 Selvejende institution med offentlig støtte SIO  41 Legat FL  42 Stiftelse FST  43 Stat OS  44 Amt OA  45 Kommune OK  46 Folkekirkeligt menighedsråd MR  47 Særlig offentlig virksomhed SOV  48 Afregnende enhed, fællesregistrering YY  49 AS beskattet som indkøbsforening AS  50 ApS beskattet som indkøbsforening ApS  51 Forening omfattet af lov om fonde LFØ  52 Konkursbo BKB  54 Anden forening Ø  55 Registreret enkeltmandsfirma REF  56 Udenlandsk aktieselskab UA  57 Udenlandsk anpartsselskab UDP  58 SE-selskab SE  59 Frivillig Forening FFO  60 Region REG |
| Beskrivelse | TekstLang | Beskrivelse af en given driftform.  Beskrivelsen har til formål at give bruger og vedligeholder mulighed for en supplerende og/eller forklarende tekst til en konkret tilladt værdi. Beskrivelsen kan eksempelvis angive formålet med den konkrete værdi og kan, når det er relevant, henvise til lovgivningens paragraffer og faglige vejledninger, hvor bruger og vedligeholder kan finde yderligere hjælp. |
| VirksomhedFormType | Type | Angiver den virksomhedsform (driftsform), som en juridisk enhed identificeret med et CVR-nummer er registreret i CVR (Det centrale virksomhedsregister). |
| HæftelseForhold | KodeEtCifferStartEt | Kode som angiver hvilket hæftelsesforhold, der er gældende for driftformen.  Tilladte værdier:  Der findes følgende hæftelsesforhold:  1 Personlig hæftelse  2 Begrænset hæftelse  3 Solidarisk hæftelse  4 Direkte hæftelse  5 Subsidiær hæftelse  6 Pro rata  7 Ægtefælle hæftelse    - Kode 1 - 6 opsættes typisk på foreninger og fonde. Mig bekendt benyttes oplysningen ikke til noget.  - Kode 7 benyttes på enkeltmandsfirmaer, hvor der reelt er solidarisk hæftelse mellem ægtefæller for så vidt angår skatter- og afgifter, hvilket er et krav for at ægtefæller kan foretage nogle skattemæssige dispositioner. (det er noget med underskud af virksomhed mv.). |
| GyldigFra | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| GyldigTil | DatoTid | En datotid datatype, som samlet betegner en dato og tid, med formatet dd-mm-yyyy hh:mm:ss |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | DriftFormEjerRegel(0..\*)  DriftForm(1) |  |
| har | DriftFormForhold(0..\*)  DriftForm(1) | Til driftsformforholdet er tilknyttet en angivelse af driftsformen. |

## DriftFormEjerRegel

Angiver tilladte kombinationer af driftform, ejerrolle og ejertype. Angiver tillige mindste antal krævede ejere og højeste tilladte antal ejere. Anvendes til validering af ejerforhold ved oprettelse og vedligeholdelse af oplysninger på virksomheder.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| GyldigFra | Dato | Angiver første dag en given regel gælder |
| GyldigTil | Dato | Angiver sidste dag en given regel gælder. |
| MinimumAntalEjere | KodeToCifreStartNul | Angiver det antal ejere og ejerroller som en virksomhed med en given driftsform mindst skal have. To numeriske karakterer. Værdien 00 er tilladt.  Tilladte værdier fra Data Domain:  Kode som kan antage talværdierne 00-99. |
| MaksimunAntalEjere | KodeFireCifreStartEt | Angiver det antal ejere og ejerroller, som en virksomhed med en given driftsform maksimalt må have. 4 numeriske karakterer fra 0001 til 9999.  Tilladte værdier fra Data Domain:  Kode som kan antage talværdierne 0001-9999. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | DriftFormEjerRegel(0..\*)  DriftForm(1) |  |
|  | EjerType(1)  DriftFormEjerRegel(0..\*) |  |
|  | EjerRolleType(1)  DriftFormEjerRegel(0..\*) |  |

## DriftFormForhold

Angiver driftsformen (se DriftForm) for en given virksomhed på et givet tidspunkt.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| StartDato | Dato | Start dato for en tilegnet driftform |
| SlutDato | Dato | Slut dato for en tilegnet driftform |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| har | DriftFormForhold(0..\*)  DriftForm(1) | Til driftsformforholdet er tilknyttet en angivelse af driftsformen. |
| har | Virksomhed(1)  DriftFormForhold(1..\*) | For en virksomhed skal der være angivet oplysninger om driftsformen. |

## EAN

En persons eller virksomheds EAN nummer, som bruges i forbindelse med elektronisk fakturering.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Nummer | EANNummer | EAN-nummeret skal altid med på en e-faktura. EAN-nummeret er et 13-cifret nummer, der entydigt identificerer den enkelte offentlige myndighed og sikrer, at regningen når frem til rette sted.  Tilladte værdier fra Data Domain:  Det mest anvendte EAN/UPC-nummer er EAN-13. EAN-13-nummeret består af 13 cifre. De 2-3 første er altid et EAN-præfiks (landekode), der for Danmarks vedkommende er 57. EAN præfiks er udelukkende en indikation af landet, hvori virksomheden er tilmeldt, og har intet med produktionsland eller oprindelsesland at gøre. Dernæst følger 4-8 cifre, der angiver virksomhedens referencenummer. EAN-præfiks (P1 P2) sammen med virksomhedsreferencenummer (R1 R2 R3 R4 R5) kaldes virksomhedspræfiks. De næste cifre på nær det sidste, angiver varens referencenummer. Det sidste ciffer (K) er et kontrolciffer , som udregnes på baggrund af en algoritme - modulus 10. Kontrolcifferet anvendes som kontrol af både EAN-varenummer og stregkodesymbol.  http://www.ean.dk/EAN\_sys/adc/EAN\_hfor.htm |
| GyldigFra | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| GyldigTil | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | EAN arver fra/er en specialisering af KontaktOplysning |  |

## EjerForhold

Indeholder oplysning om hvilke forskellige typer af ejere og roller, som en virksomhed har eller har haft over tid.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| EjerType | Kode | En vilkårlig kode på 10 tegn. |
| EjerRolleType | Kode | En vilkårlig kode på 10 tegn. |
| GyldigFra | Dato | Specifik dato (uden start og slutangivelse). |
| GyldigTil | Dato | Specifik dato (uden start og slutangivelse). |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | EjerForhold(0..\*)  EjerType(1) |  |
|  | EjerForhold(0..\*)  EjerRolleType(1) |  |
|  | LigningInteressentForhold(0..\*)  EjerForhold(1) |  |
| har | Virksomhed(1)  EjerForhold(1..\*) | For en virksomhed skal der være angivet oplysninger om ejerforholdene. |

## EjerRolleType

Angiver de typer af roller en ejer kan optræde i. Eksempelvis Herboende repræsentant, Hovedaktionær, Virksomhedsejer, Virksomhedsstifter.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kode | KodeToCifreStartEt | Angiver tilladte værdier. To numeriske karakterer  Tilladte værdier fra Data Domain:  Kode som kan antage talværdierne 01-99. |
| Tekst | TekstKort | Omsætter kode til klartekst. Character felt på 45 karakterer. |
| GyldigFra | Dato | Angiver første dag en given værdi gælder. |
| GyldigTil | Dato | Angiver sidste dag en given værdi gælder. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | EjerRolleType(1)  DriftFormEjerRegel(0..\*) |  |
|  | JuridiskEnhed(1)  EjerRolleType(0..\*) |  |
|  | EjerForhold(0..\*)  EjerRolleType(1) |  |

## EjerType

Angiver de forskellige typer af ejere som kan findes, dvs. Juridisk ejer, Personlig ejer, Udenlands juridisk ejer og Udenlandsk personlig ejer.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kode | KodeToCifreStartEt | Angiver tilladte værdier. To nummeriske karakterer.  Tilladte værdier fra Data Domain:  Kode som kan antage talværdierne 01-99. |
| Tekst | TekstKort | Omsætter kode til klartekst. Character felt på 45 karakterer. |
| GyldigFra | Dato | Angiver første dag en given værdi gælder. |
| GyldigTil | Dato | Angiver sidste dag en given værdi gælder. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | EjerType(1)  DriftFormEjerRegel(0..\*) |  |
|  | EjerForhold(0..\*)  EjerType(1) |  |

## EmailAdresse

En specialisering af KontaktOplysning som indeholder en email.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Email | MailAdresse | En generisk email adresse, som kan være indeholde en vilkårlig emailadresse, fx. en.person@skat.dk  Tilladte værdier fra Data Domain:  Skal altid indeholde:  1. et eller flere tegn, samt  2. et @, samt  3. et eller flere tegn, samt  4. et . , samt  5. mindst to tegn |
| GyldigFra | Dato | Dato hvorfra emailadressen er gyldig |
| GyldigTil | Dato | Dato hvortil emailadressen er gyldig |
| Sikkerhedserklæring | Type | SKAT giver kunden mulighed for at definere, hvilke informationsniveau (sikkerhed) kunden ønsker at modtage via kommunikationsformen e-mail.  Tilladte værdier:  Digital signatur - SKAT udsender meddelelser og informationer, inkl. fortrolige og følsomme oplysninger, til den aktuelle e-mailadresse.  Samtykkeerklæring - SKAT udsender advis, når meddelelser lægges i kommunikations til den aktuelle e-mailadresse.  Ingen (denne valgmulighed vil være default på alle kunder) - SKAL udsender informationer, der ikke indeholder fortrolige og følsomme oplysninger (f.eks. påmindelsesmail), til den aktuelle e-mailadresse. |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | EmailAdresse arver fra/er en specialisering af KontaktOplysning | En e-mail adresse kan udgøre en del af kontaktoplysningerne for en person eller virksomhed. |

## ErhvervTilladelse

Indeholder informationer om virksomhedens erhvervstilladelse i form af en bevilling eller autorisation.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| ErGyldig | Markering | Her kan noteres, om virksomheden har en erhvervstilladelse i form af en bevilling eller autorisation. Denne oplysning findes ikke et centralt sted, men er spredt på de forskellige bevillingsmyndigheder. Derfor er der behov for at registrere denne oplysning, hvis man bliver klar over den. |
| Type | Type | Typen af bevilling og autorisation. For hver type er der defineret en række bevillingsmyndigheder, som skal kontaktes i tilfælde af indsatsen "ErhvervTilladelseFratagelse", Anmod om fratagelse af erhvervstilladelse.  Skal udfyldes, hvis der er registreret en erhvervstilladelse for en virksomhed  Tilladte værdier:  Tilladte værdier:  - Advokater  - Auktionsholdere  - Busvognmænd  - Bygningssagkyndige  - Dispachører  - Dykkerarbejde/dykkermateriel  - Ejendomsmæglere  - Elinstallatører  - Energi- og energiledelseskonsulenter  - Førstegangsomsætning af fisk  - Godsvognmænd  - Hjemmeservice  - Inkassovirksomhed  - Kloakmester  - Konservatorvirksomhed  - Landinspektørvirksomhed  - Marskandiservirksomhed  - Pantelånervirksomhed  - Registrerede revisorer  - Restaurations- og hotelvirksomheder m. fl.  - Rottebekæmpelse  - Statsautoriserede revisorer  - Taxikørsel  - Translatører og tolke  - Vagtvirksomhed  - Vekselerervirksomhed  - VVS-installatører |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan have | Virksomhed(1)  ErhvervTilladelse(0..\*) | En virksomhed kan have en eller flere erhvervstilladelser |

## Fax

En specialisering af klassen KontaktOplysning. Indeholder et faxnummer til en given person/virksomhed

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| LandeKode | TelefonFaxLandeKode | Telefon- og faxnummer landekode. Fx +45 eller 0045. Selve telefonnummeret indgår ikke. |
| Nummer | TelefonNummer | Et faxnummer som opfylder gyldige formater for danske og udenlandske telefonnumre |
| GyldigFra | Dato | Dato hvorfra faxnummeret er gyldigt |
| GyldigTil | Dato | Dato hvortil faxnummeret er gyldigt |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | Fax arver fra/er en specialisering af KontaktOplysning | Et fax nummer kan udgøre en del af kontaktoplysningerne for en person eller virksomhed. |

## JuridiskEnhed

- SKAT definerer JuridiskEnhed, som et fælles begreb for alle de enheder, som (potentielt set) skal afregne told, skatter og afgifter: Alle typer af Virksomhed (identificeret ved SE-nummer), Person (identificeret ved CVR), UdenlandskVirksomhed og UdenlandskPerson.

- CVR definerer juridisk enhed, som en virksomhed, identificeret ved CVR-nummer.

DISSE TO DEFINITIONER MÅ IKKE FORVEKSLES.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Nummer | JuridiskEnhedID | JuridiskEnhedNummer bærer generisk identifikationen for de forskellige typer af identifikation der er knyttet til subklassernemn til henholdsvis: Virksomhed, Person, UdenlanskVirksomhed og UdenlandskPerson. Det vil sige:  1) Når den JuridiskeEnhed er en Person, så er: JuridiskenhedNummer = PersonCPRNummer  2) Når den JuridiskeEnhed er en Virksomhed, så er: JuridiskEnhedNummer = CVRNummer (i visse tilfælde SENummer, hvis CVRNummer ikke eksisterer eller er forskellig fra CVRNummer - se under CVRNummer og SENummer)  3) Når den JuridiskeEnhed er UdenlandskPerson, så er værdien af JuridiskEnhedNummer lig med den identifier der dannes i det nye stamregister for UdenlandskePersoner  4) Når den JuridiskeEnhed er UdenlandskVirksomhed, så er værdien af JuridiskEnhedNummer lig med den identifier for virksomheden som benytter som identifier i Erhvervssystemet. |
| Status | JuridiskEndhedStatusKode | Denne anvendes kun er Motor-projektet.  Tilladte værdier:  For virksomheder (svarer til værdier i Erhvervssystemet):  - I likvidation  - Under konkurs  - Konkurs efter likvidation  - Under tvangsopløsning  - Tvangsakkord  - Frivillig akkord  - Stiftelse nægtet  - Omdannelse nægtet  - Registrering nægtet  - I betalingsstandsning  - Brugeligt pant  - Gældssanering  - Opløst  For personer (svarer til værdier i CSRP):  - Aktiv  - Omplaceret  - UdvandretForsvundetFør19700701  - ForsvundetEfter19700701  - UdvandretEfter19700701  - KongeligDelvisSkattepligtig  - KongeligSkattefri  - Grønlænder |
| GyldigFra | DatoTid | En registrering af, hvornår interessenten er blevet oprettet (eventuel fremdateret gyldighedsdato og tid). |
| GyldigTil | DatoTid | En markering af, hvornår interessenten ikke længere er gyldig - f.eks. som led i generel oprydning, dødsfald, virksomhedsophør m.v. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | JuridiskEnhed(1)  EjerRolleType(0..\*) |  |
| kan have | JuridiskEnhed(1..\*)  KontaktOplysning(0..\*) | For en juridisk enhed kan der være angivet kontaktoplysninger. |
| kan være | Kunde(0..1)  JuridiskEnhed(0..1) | En kunde kan være en juridisk enhed. |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | UdenlandskVirksomhed arver fra/er en specialisering af JuridiskEnhed | En juridisk enhed kan være en udenlandsk virksomhed. |
|  | UdenlandskPerson arver fra/er en specialisering af JuridiskEnhed | En juridisk enhed kan være en udenlandsk person. |
|  | Person arver fra/er en specialisering af JuridiskEnhed | En juridisk enhed kan være en dansk statsborger. |
|  | Virksomhed arver fra/er en specialisering af JuridiskEnhed | En juridisk enhed kan være en dansk virksomhed. |

## KanalOplysning

Klassen en generalisering af EFI/EKKOs kanaloplysninger, dvs. de kommunikations veje en fx tredjemand, samarbejdspart m.m. må anvende.

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kan have | OrganisatoriskEnhed(1..\*)  KanalOplysning(0..\*) | For en organisatorisk enhed kan der være angivet kanaloplysninger. |
| indeholder | Meddelelse(0..\*)  KanalOplysning(0..1) | Kanaloplysningerne kan anvendes i meddelelser. |
| kan have | Kunde(0..1)  KanalOplysning(0..\*) | For en kunde, kan der være angivet kanaloplysninger. |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | KontaktOplysning arver fra/er en specialisering af KanalOplysning | En kanaloplysning kan være en kontaktoplysning. |

## KommunikationAftale

Kommunikationsaftalen består som minimum af Kundens stamoplysninger, dvs. adresse og telefonnummer, samt den adgangskode, der giver Kunden adgang til at rette sine oplysninger.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| GyldigFra | Dato | Start dato for en kommunikationsaftale. |
| GyldigTil | Dato | Slut dato for en kommunikationsaftale. |
| Sprog | Sprog | Sprogpræferencer i forbindelse med mundtlig kommunikation og udsendelse af meddelelser.  Tilladte værdier fra Data Domain:  Eksempler:  - Dansk  - Svensk  - Norsk  - English  - German |
| AdviseringDato | Dato | Dato hvor kunden skal adviseres om at opdatere den pågældende kommunikationspræferenceaftale. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| påført | KommunikationAftale(1)  Note(0..1) |  |
| kan have | KommunikationAftale(1..\*)  Meddelelse(0..\*) | En kommunikationsaftale kan have flere meddelelser tilknyttet. |
| har | AdgangKontrol(1)  KommunikationAftale(0..1) | En aftalepart kan have angivet kanaloplysninger til brug for kommunikation. |
| Har | Kunde(1)  KommunikationAftale(1..\*) | En kunde har en eller flere kommunikationsaftaler. |

## KontaktOplysning

En generalisering af kontaktoplysning, såsom e-mail, adresse, telefonnummer mv.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| KontaktPerson | Navn | Her kan angives den kontaktperson, som man kan kontakte direkte. Det kan fx være en sagsbehandler i en kommune. En kontaktperson kan også have telefonnr. og E-mail. |
| GyldigFra | Dato | Datoen hvorfra kontaktoplysningen er gyldig. |
| GyldigTil | Dato | Datoen hvortil kontaktoplysningen er gyldig. |
| Årsag | TekstLang | Her kan angives årsagen til at kontaktoplysningen er indsat. |
| Skjult | JaNej | Når der oprettes en adresse, en AlternativAdresse, et TelefonNummer, en EmailAdresse eller et Faxnummer, skal det angives, hvorvidt denne skal være skjult for kunden (vil være default Nej). Anvendes typisk ifm inddrivelse, hvor man kommer i besiddelse af fx en adresse, som ikke er den officielle adresse på en kunde, men der hvor denne kan træffes. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | Kunde(1)  KontaktOplysning(0..\*) |  |
| kan have | JuridiskEnhed(1..\*)  KontaktOplysning(0..\*) | For en juridisk enhed kan der være angivet kontaktoplysninger. |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | KontaktOplysning arver fra/er en specialisering af KanalOplysning | En kanaloplysning kan være en kontaktoplysning. |
|  | Fax arver fra/er en specialisering af KontaktOplysning | Et fax nummer kan udgøre en del af kontaktoplysningerne for en person eller virksomhed. |
|  | EAN arver fra/er en specialisering af KontaktOplysning |  |
|  | Telefon arver fra/er en specialisering af KontaktOplysning | Et telefonnummer kan udgøre en del af kontaktoplysningerne for en person eller virksomhed. |
|  | AlternativAdresse arver fra/er en specialisering af KontaktOplysning | En alternativ adresse kan udgøre en del af kontaktoplysningen for en person og virksomhed. |
|  | EmailAdresse arver fra/er en specialisering af KontaktOplysning | En e-mail adresse kan udgøre en del af kontaktoplysningerne for en person eller virksomhed. |
|  | Adresse arver fra/er en specialisering af KontaktOplysning | En adresse kan udgøre en del af kontaktoplysningen for en person og virksomhed. |

## Kunde

Kan være en virksomhed, en person eller begge dele (kun ved selvstændige erhvervsdrivende).

Begrebet dækker både over kunder til opkrævning og til inddrivelse.

Specifikt Restanceinddrivelsesmyndigheden: RIM benævner i daglig tale kunden som "restanten", når det drejer sig om specifikt restancer. En restant er en som har en restance, hvilket betyder, at fordringen er overgivet til RIM og sidste rettidig betalingsdato er overskredet.

Kunde er synonym med debitor, restant og skyldner.

I en transportsituation hos Restanceinddrivelsesmyndigheden vil kunden altid være transportgiver.

Specifikt for Opkrævningsmyndigheden: I en transportsituation for Opkrævningsmyndigheden vil kunden altid være transporthaver.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Nummer | KundeNummer | Identifikationen af kunden i form af CVR/SE nr. for virksomheder, CPR for personer og journalnr. for dem, som ikke har et af de 2 andre typer. |
| JournalNummer | JournalNummer | Journalnummeret fra SKAT Captia (ESDH systemet)  Specifikt RestanceInddrivelsesmyndigheden: Nummeret på Inddrivelsessagen i SKAT Captia. RIM arbejder med én sag pr. kunde, som internt kan identificeres vha. kundens CPR eller CVR nummer. Journalnummeret kan RIM påføre alle udgående meddelelser, således at eksterne parter kan anvende dette til at kommunikere med RIM omkring den pågældende kunde. Det er dog RIM’s ønske, at eksterne parter primært anvender kundens identifikationsnummer som CPR eller CVR nummer. |
| Note | TekstLang | Dette er til noter omkring kunden. Hver note skal kunne føres ind som en logbog, en ad gangen, med angivelse af dato.  Specifikt Restanceinddrivelsesmyndigheden: Fordringshaver skal også kunne sende en note omkring kunden sammen med en fordring. Dette kunne være, at kunden var voldelig eller andre personligt relaterede noter. Disse noter skal findes sammen med kunden og ikke de indsatser, som kunden er relateret til. |
| Type | Type | Identificere hvilken type kunde der er tale om, dvs. hvad KundeNummer dækker over. Eksempelvis et CVR-nr. (virksomhed) eller CPR-nr. (person).  Tilladte værdier:  - CVR-nummer  - SE-nummer  - CPR-nummer  - UKD-Person  - UKD-Virksomhed  - UKD-Myndighed  - NN (no name) |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | Kunde(1)  KontaktOplysning(0..\*) |  |
| kan være | Kunde(0..1)  JuridiskEnhed(0..1) | En kunde kan være en juridisk enhed. |
| Har | Kunde(1)  KommunikationAftale(1..\*) | En kunde har en eller flere kommunikationsaftaler. |
| kan have | Kunde(0..1)  KanalOplysning(0..\*) | For en kunde, kan der være angivet kanaloplysninger. |
| har | OrganisatoriskEnhed(1)  Kunde(1..\*) |  |
| knyttet til | OrganisatoriskEnhed(1..\*)  Kunde(1) | En kunde er tilknyttet en organisatorisk enhed. |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan være | Virksomhed arver fra/er en specialisering af Kunde | En kunde kan være en virksomhed. En virksomhed kan være tilknyttet en person, såfremt der er tale om driftsformen Selvstændig erhvervsdrivende.  Så en kunde kan være både person og virksomhed på samme tid. |
| kan være | UdenlandskVirksomhed arver fra/er en specialisering af Kunde | En kunde kan være en udenlandsk virksomhed. |
| kan være | UdenlandskPerson arver fra/er en specialisering af Kunde | En kunde kan være en udenlandsk person. |
| kan være | Person arver fra/er en specialisering af Kunde | En kunde kan være en person. Personen kan samtidig være en virksomhed, såfremt der er tale om driftsformen Selvstændig erhvervsdrivende. |

## Land

Indeholder oplysninger som identificerer et land.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kode | AdresseLandKode | Landekode  Tilladte værdier fra Data Domain:  Feltet skal altid være udfyldt.  ISO-standard, som hentes/valideres i Erhvervssystemets værdisæt for Lande, = elementet Land\_nvn\_kort.  Undtagelse er dog Grækenland, som er dispenseret fra ordningen og må bruge "EL". |
| Navn | TekstKort | Navnet på landet |
| NummerKode | LandeNummerKode | Landenummerkode |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| har | Land(1)  AlternativAdresse(0..\*) |  |
| har | Land(1)  Adresse(0..\*) |  |

## LigningInteressentForhold

Angiver hvilken ejer, som i en given periode har været ligningsinteressent for en virksomhed. En ligningsinteressent er den ejer, som SKAT blandt flere retter henvendelse til om ligningsmæssige forhold.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| GyldigFra | Dato | Angiver første dag et forhold gælder. |
| GyldigTil | Dato | Angiver sidste dag et forhold gælder. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | LigningInteressentForhold(0..\*)  EjerForhold(1) |  |

## Meddelelse

Selve den meddelelse som fagsystemet sammen med skabelonen danner.

Specifikt Restanceinddrivelsesmyndigheden: Forretningsreglen ved udsendelse af meddelelser, hvor der skal indsættes et CPR nr. er:

- Til kunden selv indsættes det fulde CPR nr.

- Til andre end kunden som er offentlig myndighed indsættes det fulde CPR nr.

- Til andre end kunden som IKKE er offentlig myndighed indsættes kun fødselsdato.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Indhold | XML | Indholdet i en meddelelse medsendes som XML indholdeldende header med indledende oplysninger, og en body med selve meddelelsens tekst eller indhold. |
| UdsendelseDato | DatoTid | En datotid datatype, som samlet betegner en dato og tid, med formatet dd-mm-yyyy hh:mm:ss |
| AktNummer | ID | Det aktnummer meddelelsen får tildelt i SKATs ESDH-system. |
| Bemærkning | TekstLang | Her kan skrives en bemærkning til kunden (i lighed med en følgeseddel) |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| indeholder | Meddelelse(0..\*)  KanalOplysning(0..1) | Kanaloplysningerne kan anvendes i meddelelser. |
| Kan have | Virksomhed(0..1)  Meddelelse(0..1) | En virksomhed kan have fået en eller flere meddelelser. |
| kan have | KommunikationAftale(1..\*)  Meddelelse(0..\*) | En kommunikationsaftale kan have flere meddelelser tilknyttet. |

## Myndighed

Indeholder informationer om en given myndighed. I dette tilfælde fungerer myndighed i rollen som myndighed for en given kunde - og ikke som juridisk enhed.

En myndighed kan for SKAT fx være af typen kommune, skattecenter, politikreds, retskreds mv.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Nummer | MyndighedNummer | Nummer der entydigt identificerer de for SKAT relevante myndigheder. Nummeret er 4-ciftret og tildeles af Indenrigsministeriet.  Eksempel: Københavns Kommune har nummeret 0101.  Tilladte værdier:  0000 - 9999 |
| Navn | Navn | Navnet på myndigheden fx Skatteministeriet |
| Type | Kode | Typekoden for myndigheder.  Tilladte værdier:  Typer omfatter:  01 Kommune  02 Skattecenter  03 Politikreds  04 Retskreds  05 Skifteret  06 Kommunalt ligningsfællesskab  07 Ligningscenter  08 Skatteankenævnssekretariat  09 Skattesamarbejde  10 Grænsegængercenter  11 Grænsegængersekretariat  12 Offentlig statslig myndighed |
| GyldigFra | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| GyldigTil | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| Åbningstid | Tekst300 | Tekstangivelse af myndighedens åbningstid. Bruges til breve/meddelelser. Fx Mandag - fredag 10:00 - 14:00 |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | MyndighedTilhørForhold(1)  Myndighed(0..\*) |  |
| er tilknyttet | Adresse(0..1)  Myndighed(0..\*) |  |

## MyndighedTilhørForhold

Klassen informationer omkring en given adresses tilhørsforhold til en eller flere myndigheder.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| MaskinelOpsatMarkering | Markering | Generel type for markeringer. Kan være:  false  true |
| GodkendtTilhørForhold | Markering | Generel type for markeringer. Kan være:  false  true |
| GyldigFra | Dato | Specifik dato (uden start og slutangivelse). |
| GyldigTil | Dato | Specifik dato (uden start og slutangivelse). |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | MyndighedTilhørForhold(1)  Myndighed(0..\*) |  |
| har et | Adresse(1)  MyndighedTilhørForhold(0..\*) |  |

## Note

En note som kan indeholde en ustrukturereret tekst. Bruges til huskesedler, information til brugere og andre uvigtige oplysninger som opfylder et krav om funktionalitet, men ikke har nogen forretningsmæssig betydning.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Tekst | TekstLang | Fritekstfelt |
| Dato | DatoTid | Dato og tidspunkt for notens oprettelse |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| påført | KommunikationAftale(1)  Note(0..1) |  |

## OrganisatoriskEnhed

En organisatorisk enhed i SKAT dækker over skattecentre, faglige søjler og enheder.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Navn | Type | Navnet på den organisatoriske enhed, f.eks. skattecentrets navn.  Eksempel: Hvis typen af organisation er Kundecenter, så vil navnet være Roskilde, så det er Kundecenter Roskilde.  Tilladte værdier:  - Inddrivelsescentret  - IT-service  - Projektenhed  - SC Holbæk  - ... |
| Nummer | OrganisatoriskEnhedNummer | Dette er nummeret på den organisatoriske enhed, f.eks. nummeret på Skattecenteret. |
| ÅbningTid | ÅbningTid | RestanceInddrivelsesmyndighed: Det skal være muligt i forbindelse med ressoucestyring at kunne inddrage den organisatoriske enheds åbningstid. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| har | OrganisatoriskEnhed(1)  Kunde(1..\*) |  |
| har en | OrganisatoriskEnhed(0..\*)  OrganisatoriskEnhedType(0..1) | En organisatorisk enhed kan være af en bestemt type. |
| Kan have | OrganisatoriskEnhed(1..\*)  KanalOplysning(0..\*) | For en organisatorisk enhed kan der være angivet kanaloplysninger. |
| knyttet til | OrganisatoriskEnhed(1..\*)  Kunde(1) | En kunde er tilknyttet en organisatorisk enhed. |
| er tilknyttet | OrganisatoriskUnderEnhed(0..\*)  OrganisatoriskEnhed(1) |  |
| Kan være tilknyttet | Virksomhed(0..\*)  OrganisatoriskEnhed(0..\*)  via OrganisatoriskEnhedType | En virksomhed kan være tilknyttet en eller flere organisatoriske enheder |

## OrganisatoriskEnhedType

Indeholder information om en organisationstype. SKATs organisatoriske enheder (typer) vil fx være Hovedcenter, Inddrivelsescentret, Intern Revision, IT service, Kundecenter mm.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Navn | Type | Navnet på typen af organisatorisk enhed.  Tilladte værdier:  Tilladte værdier er:  - Ankecenter  - Betalingscentret  - Center for Store Selskaber  - Hovedcenter  - Inddrivelsescentret  - Intern Revision  - IT-drift- og forvaltningscenter  - Kundecenter  - Midt- og Sydsjælland  - Midtjylland  - Nordjylland  - Nordsjælland-København  - Retssikkerhedschefen  - Spillemyndigheden  - Sydjylland-Fyn |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| har en | OrganisatoriskEnhed(0..\*)  OrganisatoriskEnhedType(0..1) | En organisatorisk enhed kan være af en bestemt type. |

## OrganisatoriskUnderEnhed

Dækker over forskellige afdelinger, grupper og kontorer. Fx:

- Administration

- Inddrivelse 1

- Inddrivelse 2

- Kontrol 1

- Kundeservice

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Navn | Type | Navnet på den organisatoriske enhed enkelte afdelinger, grupper og kontorer.  Tilladte værdier:  - Administration  - Inddrivelse 1  - Inddrivelse 2  - Kontrol 1  - Kundeservice  - ... |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| er tilknyttet | OrganisatoriskUnderEnhed(0..\*)  OrganisatoriskEnhed(1) |  |

## Person

Privat person identificeret ved et personnummer (CPR-nummer).

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| CPRNummer | CPRNummer | CPR-nummer er et 10 cifret personnummer der entydigt identificerer en dansk person. |
| NavnAdresseBeskyttelseMarkering | Markering | Angiver om en persons navn og adresse er beskyttet for offentligheden.  Markeringen bliver sat af Folkeregistret, dvs. i Det Centrale Personregister (CPR).  Det er således kun myndigheder med lovmæssigt grundlag, som har adgang til disse data (fx i forbindelse med sagsbehandling).  Tilladte værdier:  B = Beskyttet  Blank = Ubeskyttet |
| FødselDato | Dato | Personens fødselsdato |
| FødeSted | FødeSted | Stammer fra CPS og udenlandsk pension. |
| FødeLandKode | LandeNummerKode | Stammer fra CPS og udenlandsk pension. |
| GyldigFra | Dato | Gyldighed startdato for en Person. Person kan skifte CPRNummer, NavnAdresseBeskyttelseMarkering og FødselDato.  - CPR-skifte kan ske ved kønskifteoperationer eller fejlvurdering af køn og FødselDato,  eller fordi en udenlandsk person har fået et midlertidigt CPRNummer.  - NavnAdresseBeskyttelseMarkering kan ændre sig ved at en Person anmoder Folkeregistret om navn- & adressebeskyttelse.  - FødselDato kan ændre sig ved at man har fejlvurderet en alder. |
| GyldigTil | Dato | Gyldighed slutdato for en Person. Person kan skifte CPRNummer, NavnAdresseBeskyttelseMarkering og FødselDato.  - CPR-skifte kan ske ved kønskifteoperationer eller fejlvurdering af køn og FødselDato,  eller fordi en udenlandsk person har fået et midlertidigt CPRNummer.  - NavnAdresseBeskyttelseMarkering kan ændre sig ved at en Person anmoder Folkeregistret om navn- & adressebeskyttelse.  - FødselDato kan ændre sig ved at man har fejlvurderet en alder. |
| Køn | Køn |  |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Har | Person(1)  UdenlandskPensionOrdningForhold(0..\*) |  |
| har | Person(1)  PersonHændelse(0..\*) |  |
| kan have | Person(1)  UdenlandskBankKonto(0..\*) |  |
|  | Person(1)  PersonAdresse(0..\*) |  |
| tilknyttet | Person(0..\*)  Virksomhed(0..\*) | Denne relation er kun interessant for Inddrivelsesmyndigheden. En person kan være tilknyttet en virksomhed i de tilfælde, hvor virksomheden drives som selvstændig erhvervsdrivende. I disse tilfælde vil personen hæfte personligt for virksomhedens fordringer, og derfor kan man inddrive dem direkte hos personen. |
| har familiær tilknytning | Person(0..\*)  Person(0..\*) | En person kan have familiær tilknytning til en eller flere personer, dvs. mellem børn og forældre. |
| Har et | Person(1)  PersonNavn(1..\*) | En person har et gældende personnavn og kan have flere tidligere navne. |
| Har | Person(0..1)  AdgangKontrol(0..1) | En person kan have fået adgang til en eller flere løsninger i SKAT ved fx digital signatur, og denne skal kontrolleres. |
| kan have oplysninger om | Person(1)  Civilstand(0..\*) | For en person kan der være oplysninger om personens civilstand. |
|  | Virksomhed(0..\*)  Person(0..\*) | Person kan være medarbejder hos en virksomhed. |
| Kan forsørge | Civilstand(0..1)  Person(0..\*) | For en person kan der være oplysninger omkring hvem personen forsørger, hvis personen har forsørgerpligt. |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | Person arver fra/er en specialisering af JuridiskEnhed | En juridisk enhed kan være en dansk statsborger. |
| kan være | Person arver fra/er en specialisering af Kunde | En kunde kan være en person. Personen kan samtidig være en virksomhed, såfremt der er tale om driftsformen Selvstændig erhvervsdrivende. |

## PersonAdresse

En persons officielle adresse

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | Person(1)  PersonAdresse(0..\*) |  |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan være | PersonAdresse arver fra/er en specialisering af Adresse | En adresse kan være en personadresse. |

## PersonHændelse

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kode | PersonHændelseKode |  |
| Tidspunkt | Tidspunkt | Angiver tidspunkt for indfrielse, udtrækning eller overdragelse |
| StatusEfter | TekstKort |  |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| har | Person(1)  PersonHændelse(0..\*) |  |

## PersonNavn

Klassen indeholder en persons fulde navn, sammen med en gyldig fra og gyldig til, idet et navn skal ændres, fx når en person bliver gift.

Når Navn er udfyldt, er det ikke nødvendigt at udfylde ForNavn og EfterNavn og omvendt. Såfremt alle felter er udfyldt skal det sikres, at det der står i felterne stemmer overens.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Navn | Navn | Angiver adresseringsnavn (for- og efternavn) på en person. |
| ForNavn | Navn | Stammer fra CPS og udenlandsk pension |
| EfterNavn | Navn | Stammer fra CPS og udenlandsk pension. |
| GyldigFra | Dato | Dato hvorfra navnet er gyldigt |
| GyldigTil | Dato | Dato hvortil navnet er gyldigt |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Har et | UdenlandskPerson(1)  PersonNavn(1..\*) | En udenlandsk person har et personnavn. |
| Har et | Person(1)  PersonNavn(1..\*) | En person har et gældende personnavn og kan have flere tidligere navne. |

## ProduktionEnhed

En klasse, indeholdende et virksomheds tilknyttede P-enhednumre

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Nummer | ProduktionEnhedNummer | Det nummer som for SKAT identificerer en produktionsenhed. |
| StartDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| OphørDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | ProduktionEnhed(0..1)  VirksomhedNavn(1..\*) |  |
| har | ProduktionEnhed(0..1)  ProduktionEnhedTilhørForhold(1..\*) |  |
| kan eje | Virksomhed(1)  ProduktionEnhed(0..\*) |  |

## ProduktionEnhedTilhørForhold

Holder informationer omkring flytning af en P-enhed. Dvs. hvis en P-enhed skifter fra en virksomhed (CVR-nr) til et andet.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| StartDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| har | ProduktionEnhed(0..1)  ProduktionEnhedTilhørForhold(1..\*) |  |
| har | Virksomhed(0..1)  ProduktionEnhedTilhørForhold(1..\*) |  |

## Telefon

En specialisering af klassen KontaktOplysning. Indeholder et telefonnummer til en given person/virksomhed

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| LandeKode | TelefonFaxLandeKode | Telefon- og faxnummer landekode. Fx +45 eller 0045. Selve telefonnummeret indgår ikke. |
| Nummer | TelefonNummer | Et telefonnummer svarende til eks: 23232323. |
| GyldigFra | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| GyldigTil | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| er | Telefon(0..\*)  TelefonType(1) | Et telefonnummer er af en bestemt type. |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | Telefon arver fra/er en specialisering af KontaktOplysning | Et telefonnummer kan udgøre en del af kontaktoplysningerne for en person eller virksomhed. |

## TelefonType

Indeholder lovlige telefonnummer typer, som eksempelvis kunne være: fastnet, mobil, udenlandsk m.v.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kode | Kode | En kode som beskriver telefonnummeret.  Der findes pt. disse i Erhvervssystemet:  1 = Telefon  2 = Telefax  3 = Mobil  4 = Elektronisk post  5 = Udenlandsk telefon  6 = Udenlandsk telefax  7 = Udenlandsk mobil  Tilladte værdier:  1 = Telefon  2 = Telefax  3 = Mobil  4 = Elektronisk post  5 = Udenlandsk telefon  6 = Udenlandsk telefax  7 = Udenlandsk mobil |
| Tekst | TekstKort | Kort beskrivelse af koden. Se dokumentation på koden. |
| GyldigFra | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| GyldigTil | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| er | Telefon(0..\*)  TelefonType(1) | Et telefonnummer er af en bestemt type. |

## UdenlandskBankKonto

Registrering af bankkontonummer på kunder, som ikke kan modtage udbetalinger gennem nemkonto.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| IBANNummer | Kode | En vilkårlig kode på max 34 tegn (ISO13616) |
| SWIFTKode | Kode | En vilkårlig kodeværdi på 11 tegn. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan have | UdenlandskVirksomhed(1)  UdenlandskBankKonto(0..\*) |  |
| kan have | Person(1)  UdenlandskBankKonto(0..\*) |  |
| kan have | UdenlandskPerson(1)  UdenlandskBankKonto(0..\*) |  |

## UdenlandskPensionOrdning

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Nummer | PensionOrdningNummer | Vilkårligt unikt identifikationsnummer |
| StartDato | Dato |  |
| SlutDato | Dato |  |
| UgyldigDato | Dato |  |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Har | UdenlandskPensionOrdningForhold(0..\*)  UdenlandskPensionOrdning(1) |  |

## UdenlandskPensionOrdningForhold

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| StartDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| SlutDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Har | UdenlandskPensionOrdningForhold(0..\*)  UdenlandskPensionOrdning(1) |  |
| Har | Person(1)  UdenlandskPensionOrdningForhold(0..\*) |  |

## UdenlandskPerson

Klasse som indeholder udenlandske personer.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Nummer | UdenlandskPersonNummer | Nummer der entydigt identificerer de for SKATs relevante udenlandske personer, der ikke er registreret ved et dansk CPR-nummer. |
| FødselDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| Årsag | TekstLang | Årsagen til at en Kunde er blevet oprettet eller afsluttet |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan have | UdenlandskPerson(1)  UdenlandskBankKonto(0..\*) |  |
| Har et | UdenlandskPerson(1)  PersonNavn(1..\*) | En udenlandsk person har et personnavn. |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | UdenlandskPerson arver fra/er en specialisering af JuridiskEnhed | En juridisk enhed kan være en udenlandsk person. |
| kan være | UdenlandskPerson arver fra/er en specialisering af Kunde | En kunde kan være en udenlandsk person. |

## UdenlandskVirksomhed

En klasse som håndterer udenlandske virksomheder

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Nummer | UdenlandskVirksomhedNummer | Nummer der entydigt identificerer de for SKAT relevante udenlandske virksomeder, der ikke er registreret ved et dansk CVR/SE-nummer.  Svarer lige nu til identifikation fundet i Erhvervssystemet. |
| Årsag | TekstLang | Årsagen til at en Kunde er blevet oprettet eller afsluttet. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan have | UdenlandskVirksomhed(1)  UdenlandskBankKonto(0..\*) |  |
| Har et | UdenlandskVirksomhed(1)  VirksomhedNavn(1..\*) | En udenlandsk virksomhed har et virksomhedsnavn. |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | UdenlandskVirksomhed arver fra/er en specialisering af JuridiskEnhed | En juridisk enhed kan være en udenlandsk virksomhed. |
| kan være | UdenlandskVirksomhed arver fra/er en specialisering af Kunde | En kunde kan være en udenlandsk virksomhed. |

## Virksomhed

VIGTIGT!

- SKAT definerer JuridiskEnhed, som et fælles begreb for alle de enheder, som (potentielt set) skal afregne told, skatter og afgifter: Alle typer af Virksomhed (identificeret ved SE-nummer), Person (identificeret ved CVR), UdenlandskVirksomhed og UdenlandskPerson.

- CVR definerer juridisk enhed, som en virksomhed, identificeret ved CVR-nummer.

DISSE TO DEFINITIONER MÅ IKKE FORVEKSLES.

Begrebet, Virksomhed, indeholder identifikationsoplysninger om virksomheder, samt en virksomheds start- og eventuel ophørsdato. En virksomhed er identificeret med et CVR-nummer eller SE-nummer. Der findes 3 typer af ’virksomheder’, som ALLE er specialiseringer af SKAT-begrebet, JuridiskEnhed.

01. Juridisk enhed (CVR-definition), som er identificeret med et CVR-nummer

02. Administrativ enhed, som er identificeret med et SE-nummer (tilknyttet en juridisk enhed)

03. Ikke CVR-enhed, som er identificeret med et SE-nummer (ikke tilknyttet en juridisk enhed)

Eksempel:

CVRNummer SENummer Virksomhedstype

11 11 11 11 11 11 11 11 01

11 11 11 11 22 22 22 22 02

11 11 11 11 33 33 33 33 02

’null’ 44 44 44 44 03

01. En virksomhed, som er en juridisk enhed (CVRs definition), er optaget i CVR-registret og tildeles kun ét CVR-nummer. Et CVR-nummer svarer til CPR-nummer for en fysisk person. Ved CVRs definition af juridisk enhed forstås:

- En fysisk person i dennes egenskab af arbejdsgiver eller selvstændigt erhvervsdrivende.

- En juridisk person (eksempelvis A/S, ApS) eller en filial af en udenlandsk juridisk person.

- En statslig administrativ enhed.

- En region.

- En kommune.

- Et kommunalt fællesskab.

02. En juridisk enhed (CVRs definition) kan efter eget ønske være opdelt i en eller flere enheder, som afregner told, skatter og afgifter. En sådan enhed kaldes en administrativ enhed og tildeles et SE-nummer. Et administrativt SE-nummer er entydigt relateret til ét CVR-nummer. En administrativ enhed ophører, når den juridiske enhed ophører, og kan ikke starte før den juridiske enhed. En administrativ enhed kan ophøre tidligere end den juridiske enhed.

03. En enhed, som er registreringspligtig i henhold til told- skatte- eller afgiftslovgivningen og, som hverken er en juridisk eller administrativ enhed, identificeres med et SE-nummer. En sådan enhed benævnes en "Ikke CVR-enhed".

Identifikationsnumret er et nummer på 8 karakterer uanset om det er et CVR-nummer, et administrativt SE-nummer eller SE-nummer for en ikke CVR-enhed.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| SENummer | SENummer | 8-cifret nummer, der entydigt identificerer en registreret virksomhed i SKAT. |
| CVRNummer | CVRNummer | Det nummer der tildeles juridiske enheder i et Centralt Virksomheds Register (CVR).  Tilladte værdier fra Data Domain:  De første 7 cifre i CVR\_nummeret er et løbenummer, som vælges som det første ledige nummer i rækken. Ud fra de 7 cifre udregnes det 8. ciffer \_ kontrolcifferet. |
| StartDato | Dato | Angiver startdato for virksomheden |
| OphørDato | Dato | Angiver slutdato for virksomheden |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | Virksomhed(1)  VirksomhedStatusForhold(0..\*) |  |
|  | Virksomhed(1)  VirksomhedAdresse(1..\*) |  |
| har | Virksomhed(1)  VirksomhedNavn(1..\*) | En virksomhed har et gældende virksomhedsnavn og kan have et eller flere tidligere navne. |
|  | Virksomhed(0..\*)  VirksomhedType(1) |  |
|  | Virksomhed(0..\*)  Person(0..\*) | Person kan være medarbejder hos en virksomhed. |
| har | Virksomhed(1)  DriftFormForhold(1..\*) | For en virksomhed skal der være angivet oplysninger om driftsformen. |
| Kan have | Virksomhed(0..1)  DispositionBerettiget(0..\*) | En virksomhed kan have angivet en dispositionsberettiget part. |
| kan have | Virksomhed(1)  ErhvervTilladelse(0..\*) | En virksomhed kan have en eller flere erhvervstilladelser |
| har | Virksomhed(1)  EjerForhold(1..\*) | For en virksomhed skal der være angivet oplysninger om ejerforholdene. |
| Kan have | Virksomhed(0..1)  Meddelelse(0..1) | En virksomhed kan have fået en eller flere meddelelser. |
| Kan være tilknyttet | Virksomhed(0..\*)  OrganisatoriskEnhed(0..\*)  via OrganisatoriskEnhedType | En virksomhed kan være tilknyttet en eller flere organisatoriske enheder |
| har | Virksomhed(0..1)  ProduktionEnhedTilhørForhold(1..\*) |  |
| kan eje | Virksomhed(1)  ProduktionEnhed(0..\*) |  |
| Har | Virksomhed(0..1)  AdgangKontrol(0..1) | En virksomhed kan have fået adgang til en eller flere løsninger i SKAT ved fx digital signatur, og denne skal kontrolleres. |
| tilknyttet | Person(0..\*)  Virksomhed(0..\*) | Denne relation er kun interessant for Inddrivelsesmyndigheden. En person kan være tilknyttet en virksomhed i de tilfælde, hvor virksomheden drives som selvstændig erhvervsdrivende. I disse tilfælde vil personen hæfte personligt for virksomhedens fordringer, og derfor kan man inddrive dem direkte hos personen. |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | Virksomhed arver fra/er en specialisering af JuridiskEnhed | En juridisk enhed kan være en dansk virksomhed. |
| kan være | Virksomhed arver fra/er en specialisering af Kunde | En kunde kan være en virksomhed. En virksomhed kan være tilknyttet en person, såfremt der er tale om driftsformen Selvstændig erhvervsdrivende.  Så en kunde kan være både person og virksomhed på samme tid. |

## VirksomhedAdresse

Selskabsskatteadresse eller Bo-adresse optræder kun een gang pr. virksomhed. Virksomhedsadressen opsætter tilhørsforhold. Selskabsskatteadressen opsætter hjemstedsforhold (selskabs-/fondsskat).

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| LøbeNummer | TalHel | En virksomhedadresses unikke fortløbende nummer.  Tilladte værdier fra Data Domain:  0 til 999.999.999.999.999.999 |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| er | VirksomhedAdresse(0..\*)  VirksomhedAdresseType(1) | En virksomhedadresse kan være af den angivne type. Typerne stammer fra Erhvervssystemet. Bemærk at løbenummermarkeringen angiver om relationen kan være en eller flere. |
|  | Virksomhed(1)  VirksomhedAdresse(1..\*) |  |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan være | VirksomhedAdresse arver fra/er en specialisering af Adresse | En adresse kan være en virksomhedsadresse. |

## VirksomhedAdresseType

En angivelse af virksomhedens adressetype, herunder om virksomhedens hovedadresse, lageradresse, harpunadresse og så videre.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kode | VirksomhedAdresseTypeKode | VirksomhedAdresseType angiver de typer af adresse, som kan oprettes for en virksomhed i forskellige situationer. VirksomhedAdresseType. VirksomhedAdresseType indeholder følgende tilladte værdier:  01 Virksomhed  02 Fors. (selsk. selvang.)  03 Hjemstedadr - selskab mfl  04 Lager for T 1 varer  05 Fjernregistrering  06 Bo  07 Postboks  08 Harpunadresse  09 Regnskab  10 Lager  12 Udenlandsk  13 Fors. (moms/lønsum)  14 Gammel virksomhedsadresse  15 Frivillig registrering  16 Spillestedsadresse  AdresseFormType angiver altså hvilken former for adresse, der tillades oprettes, hvorimod VirksomhedAdresseType angiver de adresser, der kan oprettes for en virksomhed.  Der findes i Erhvervssystemet tillige regler, som angiver tilladte kombinationer af AdresseFormType og VirksomhedAdresseType.  VirksomhedAdresseType = 01 kan således alene oprettes for AdresseFormType = 01 osv.  VirksomhedAdresseType indeholder elementerne:  - VirksomhedAdresseTypeKode  - VirksomhedAdresseTypeTekst  - VirksomhedAdresseTypeBeskrivelse  - VirksomhedAdresseGyldigFra  - VirksomhedAdresseGyldigTil |
| Tekst | Tekst300 | En kort tekst der knytter sig til den tilhørende kode. |
| Beskrivelse | TekstLang | En hjælpetekst til adressetypen |
| LøbeNummerMarkering | Markering | En ja/nej markering som definerer om en virksomhed kan have mere end en virksomhedadressetype |
| GyldigFra | Dato | Dato hvor typen er gyldig fra. |
| GyldigTil | Dato | Ophørsdato for typen |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| er | VirksomhedAdresse(0..\*)  VirksomhedAdresseType(1) | En virksomhedadresse kan være af den angivne type. Typerne stammer fra Erhvervssystemet. Bemærk at løbenummermarkeringen angiver om relationen kan være en eller flere. |

## VirksomhedNavn

Angiver virksomhedens primære (officielle) navn, der knytter sig til den primære (officielle) adresse (virksomhedsadressen) og identificerer virksomheden.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| FirmaNavn | Navn | Angiver virksomhedens fulde navn. |
| FirmaNavnKort | FirmaNavnKort | Angiver virksomhedens forkortede navn (max 34 karakterer) |
| GyldigFra | Dato | Angiver startdato for virksomhedens navn (år md dg) |
| GyldigTil | Dato | Angiver slutdato for virksomhedens navn (år md dg) |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| har | Virksomhed(1)  VirksomhedNavn(1..\*) | En virksomhed har et gældende virksomhedsnavn og kan have et eller flere tidligere navne. |
|  | ProduktionEnhed(0..1)  VirksomhedNavn(1..\*) |  |
| Har et | UdenlandskVirksomhed(1)  VirksomhedNavn(1..\*) | En udenlandsk virksomhed har et virksomhedsnavn. |

## VirksomhedStatusForhold

Angiver status for en given virksomhed på et givet tidspunkt. Status kan f. eks være konkurs, likvidation, betalingsstandsning osv.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| GyldigFra | Dato | Angiver den første dag en virksomhedsstatustype er gyldig. |
| GyldigTil | Dato | Angiver den sidste dag en virksomhedsstatustype er gyldig. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | VirksomhedStatusForhold(0..\*)  VirksomhedStatusType(1) |  |
|  | Virksomhed(1)  VirksomhedStatusForhold(0..\*) |  |

## VirksomhedStatusType

Grunddatatype som angiver de mulige typer af virksomhedsstatus, eksempelvis betalingsstandsning, konkurs, likvidation, skifteretsopløsning.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kode | KodeToCifreStartEt | Angiver koden for virksomhedsstatustypen  Tilladte værdier:  Koden for virksomhedsstatustypen kan antage:  01  02  03  04  05  06  07  08  09  10  11  12  13 |
| Tekst | TekstKort | Angiver navnet på virksomhedstatustypen  Tilladte værdier:  Teksten for virksomhedsstatustypen kan antage:  I likvidation  Under konkurs  Konkurs efter likvidation  Under tvangsopløsning  Tvangsakkord  Frivillig akkord  Stiftelse nægtet  Omdannelse nægtet  Registrering nægtet  I betalingsstandsning  Brugeligt pant  Gældssanering  Opløst |
| HjælpeTekst | TekstLang | Formålet med hjælpeteksten er at give brugeren en supplerende og/eller forklarende bemærkning til en konkret forekomst af et grunddataværdisæt. Hjælpeteksten anvendes som hjælp til brugeren, hvor denne eksempelvis bliver i tvivl om indholdet af en konkret forekomst af et grunddataværdisæt.  Hjælpeteksten kan, når det er relevant, indeholder reference til lovgivningens paragraffer og faglige vejledninger, hvor brugeren kan finde yderligere hjælp. |
| GyldigFra | Dato | Angiver den første dag en virksomhedsstatustype er gyldig. |
| GyldigTil | Dato | Angiver den sidste dag en virksomhedsstatustype er gyldig. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | VirksomhedStatusForhold(0..\*)  VirksomhedStatusType(1) |  |

## VirksomhedType

Angiver tilladte værdier af de virksomhedstyper som findes, dvs. juridisk enhed, administrativ enhed og ikke CVR-enhed.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kode | KodeToCifreStartEt | Angiver tilladte værdier. To numeriske karakterer.  Tilladte værdier fra Data Domain:  Kode som kan antage talværdierne 01-99. |
| Tekst | TekstKort | Omsætter kode til klartekst. Character felt på 45 karakterer. |
| GyldigFra | Dato | Angiver første dag en given værdi gælder. |
| GyldigTil | Dato | Angiver sidste dag en given værdi gælder. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | Virksomhed(0..\*)  VirksomhedType(1) |  |

# Domæner

## AdresseAnvendelseKode

0 = Adressen kan anvendes til direkte adressering

1 = Adressen kan ikke anvendes til direkte adressering

8 = Adressen består kun af navn

| AdresseAnvendelseKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | integer |
| **Data Længde** | 1 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## AdresseLandKode

Udfyldes med 2-bogstavede ISO-landekode (ISO 3166-1-alpha-2 kode).

| AdresseLandKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 2 |
| **Tilladte værdier** | Feltet skal altid være udfyldt.  ISO-standard, som hentes/valideres i Erhvervssystemets værdisæt for Lande, = elementet Land\_nvn\_kort.  Undtagelse er dog Grækenland, som er dispenseret fra ordningen og må bruge "EL". |
| **Format** |  |

## AdresseLinie

Angiver linie i adresse

| AdresseLinie | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 70 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## AdresseTypeKode

Kode der entydigt identificerer de mulige typer af adresseformat.

| AdresseTypeKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 3 |
| **Tilladte værdier** | 001 - 999  001 = Vejregisteradresse  002 = Postboksadresse  003 = Dansk adresse  004 = Udenlandsk adresse  005 = Ufuldstændig adresse |
| **Format** |  |

## Antal

Generisk type til at indikere antal af ting.

| Antal | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 12 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## CPRNummer

CPR-nummer er et 10 cifret personnummer der entydigt identificerer en dansk person.

| CPRNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 10 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## CVRNummer

Det nummer der tildeles juridiske enheder i et Centralt Virksomheds Register (CVR).

| CVRNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 8 |
| **Tilladte værdier** | De første 7 cifre i CVR\_nummeret er et løbenummer, som vælges som det første ledige nummer i rækken. Ud fra de 7 cifre udregnes det 8. ciffer \_ kontrolcifferet. |
| **Format** |  |

## CivilstandKode

Angiver om en person er død eller evt. genoplivet.

En død person har civilstandskode = D.

En genoplivet person har tidligere haft civilstandkode = D

| CivilstandKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 10 |
| **Tilladte værdier** | U = Ugift  G = Gift  F = Fraskilt  E = Enke/enkemand  D = Død  P = Partnerskab  L = Længstlevende i partnerskab |
| **Format** |  |

## Dato

Alle gyldige datoer i den danske kalender.

| Dato | |
| --- | --- |
| **Data Type** | date |
| **Data Længde** |  |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## DatoTid

En datotid datatype, som samlet betegner en dato og tid, med formatet dd-mm-yyyy hh:mm:ss

| DatoTid | |
| --- | --- |
| **Data Type** | datetime |
| **Data Længde** |  |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## DødKode

Kode for død

| DødKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 1 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## EANNummer

EAN-nummeret er et 13-cifret nummer, der entydigt identificerer den enkelte offentlige myndighed.

| EANNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 13 |
| **Tilladte værdier** | Det mest anvendte EAN/UPC-nummer er EAN-13. EAN-13-nummeret består af 13 cifre. De 2-3 første er altid et EAN-præfiks (landekode), der for Danmarks vedkommende er 57. EAN præfiks er udelukkende en indikation af landet, hvori virksomheden er tilmeldt, og har intet med produktionsland eller oprindelsesland at gøre. Dernæst følger 4-8 cifre, der angiver virksomhedens referencenummer. EAN-præfiks (P1 P2) sammen med virksomhedsreferencenummer (R1 R2 R3 R4 R5) kaldes virksomhedspræfiks. De næste cifre på nær det sidste, angiver varens referencenummer. Det sidste ciffer (K) er et kontrolciffer , som udregnes på baggrund af en algoritme - modulus 10. Kontrolcifferet anvendes som kontrol af både EAN-varenummer og stregkodesymbol.  http://www.ean.dk/EAN\_sys/adc/EAN\_hfor.htm |
| **Format** |  |

## Etage

Beskriver etage - stuen, 1, 2, 3.

Oprettet i forbindelse med CPS og udenlandsk pension.

| Etage | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 5 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## EtageTekst

Angiver etagen tilknyttet husnummer/husbogstav

| EtageTekst | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 2 |
| **Tilladte værdier** | 00 - 99 |
| **Format** |  |

## FirmaNavnKort

Angiver virksomhedens forkortede navn (max 34 karakterer)

| FirmaNavnKort | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 34 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## FødeSted

Angiver retmæssig ejers fødested.

| FødeSted | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 35 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## GenoplivetKode

J=Genoplivet

| GenoplivetKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 1 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## GiftKode

Kode for om en person er gift eller lign.

| GiftKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 1 |
| **Tilladte værdier** | U=Ugift  G=Gift  F=Fraskilt  E=Enke eller Enkemand  P=Partnerskab  L=Længstlevende i partnerskab |
| **Format** |  |

## HusBogstav

Angiver bogstav tilknyttet husnummeret

| HusBogstav | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 1 |
| **Tilladte værdier** | A - Å |
| **Format** |  |

## HusNummer

Angiver et husnummer i et vejafsnit i gaden eller på vejen.

| HusNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 3 |
| **Tilladte værdier** | 000 - 999 |
| **Format** |  |

## ID

Vilkårligt unikt identifikationsnummer

| ID | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** |  |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## IdentifikationNummer

Et nummer som unikt identificerer en instans af et objekt.

| IdentifikationNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 13 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## JaNej

Dette er en boolean datatype, hvor man kan vælge mellem ja og nej.

| JaNej | |
| --- | --- |
| **Data Type** | bit |
| **Data Længde** | 3 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## JournalNummer

Journal nummer i SKAT's ESDH system Captia.

| JournalNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 17 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** | 999/99-999-999999 |

## JuridiskEndhedStatusKode

| JuridiskEndhedStatusKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 50 |
| **Tilladte værdier** | For virksomheder (svarer til værdier i Erhvervssystemet):  - I likvidation  - Under konkurs  - Konkurs efter likvidation  - Under tvangsopløsning  - Tvangsakkord  - Frivillig akkord  - Stiftelse nægtet  - Omdannelse nægtet  - Registrering nægtet  - I betalingsstandsning  - Brugeligt pant  - Gældssanering  - Opløst  For personer (svarer til værdier i CSRP):  - Aktiv  - Omplaceret  - UdvandretForsvundetFør19700701  - ForsvundetEfter19700701  - UdvandretEfter19700701  - KongeligDelvisSkattepligtig  - KongeligSkattefri  - Grønlænder |
| **Format** |  |

## JuridiskEnhedID

JuridiskEnhedID udgør et samlet datadomæne for datadomæner CVRNummer, SENummer, CPRNummer, UdenlandskPersonNummer og UdenlandskVirksomhedNummer. Således afspejler domænet forholdet mellem begrebet JuriskEnhed og dets specialiseringer Virksomhed, Person, UdenlandskVirksomhed og UdenlandskPerson.

| JuridiskEnhedID | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 20 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## Kode

En vilkårlig kode på 10 tegn.

| Kode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 10 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## KodeEtCifferStartEt

| KodeEtCifferStartEt | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 1 |
| **Tilladte værdier** | Kode som kan antage talværdierne 1-9. |
| **Format** |  |

## KodeFireCifreStartEt

| KodeFireCifreStartEt | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 4 |
| **Tilladte værdier** | Kode som kan antage talværdierne 0001-9999. |
| **Format** |  |

## KodeToCifreStartEt

| KodeToCifreStartEt | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 2 |
| **Tilladte værdier** | Kode som kan antage talværdierne 01-99. |
| **Format** |  |

## KodeToCifreStartNul

| KodeToCifreStartNul | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 2 |
| **Tilladte værdier** | Kode som kan antage talværdierne 00-99. |
| **Format** |  |

## KundeNummer

Et nummer, som for SKAT identificerer en person, virksomhed eller udenlandsk samarbejdspart. En virksomhed er identificeret ved et CVR-nr. eller SE-nr. (eller begge), mens en person er identificeret af CPR-nr.

| KundeNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 11 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## Køn

Beskrivelse af køn - enten

1 = mand

2 = kvinde

3 = ukendt

| Køn | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 1 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## LandeNummerKode

Angiver koden fra SKATs grunddata vedrørende Lande

| LandeNummerKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 4 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## LandsDel

Beskriver hvilken landsdel en person bor i. Domain oprettet i forbindelse med CPS og udenlandsk pension.

| LandsDel | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 70 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## LigeUlige

Angivelse om tal er lige eller ulige.

| LigeUlige | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 10 |
| **Tilladte værdier** | Lige  Ulige |
| **Format** |  |

## MailAdresse

Generisk e-mail adresse

| MailAdresse | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 100 |
| **Tilladte værdier** | Skal altid indeholde:  1. et eller flere tegn, samt  2. et @, samt  3. et eller flere tegn, samt  4. et . , samt  5. mindst to tegn |
| **Format** |  |

## Markering

Generel type for markeringer. Kan være:

false

true

| Markering | |
| --- | --- |
| **Data Type** | bit |
| **Data Længde** |  |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## MyndighedNummer

Nummer der entydigt identificerer de for SKAT relevante myndigheder.

| MyndighedNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 4 |
| **Tilladte værdier** | 0000 - 9999 |
| **Format** |  |

## Navn

Generisk navnefelt.

Bruges til personnavne og virksomhedsnavne m.m.

| Navn | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 300 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## OCESCertifikat

Angiver OCES certifikat tildelt af TDC.

| OCESCertifikat | |
| --- | --- |
| **Data Type** | binary |
| **Data Længde** | 64 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## OrganisatoriskEnhedNummer

| OrganisatoriskEnhedNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 11 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## PensionOrdningNummer

| PensionOrdningNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 9 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## PersonHændelseKode

| PersonHændelseKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 2 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## PostBoksNummer

Angiver postboksnummer

| PostBoksNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 4 |
| **Tilladte værdier** | 0000 - 9999 |
| **Format** |  |

## PostDistrikt

Angiver postdistriktsnavn for postnummer

| PostDistrikt | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 20 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## PostNummer

Angiver postnummer (4-cifre)

| PostNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 4 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## ProduktionEnhedNummer

Det nummer som for SKAT identificerer en produktionsenhed.

| ProduktionEnhedNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 10 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## SENummer

8-cifret nummer, der entydigt identificerer en registreret virksomhed i SKAT.

| SENummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | integer |
| **Data Længde** | 8 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## SideDørTekst

Angiver side/dør tilknyttet husnummer/husbogstav

| SideDørTekst | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 4 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## Sprog

Liste over sprog

| Sprog | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character varying |
| **Data Længde** |  |
| **Tilladte værdier** | Eksempler:  - Dansk  - Svensk  - Norsk  - English  - German |
| **Format** |  |

## TalHel

Et positivt heltal, der kan repræsenterer værdier i intervallet 0 til 999.999.999.999.999.999

| TalHel | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 18 |
| **Tilladte værdier** | 0 til 999.999.999.999.999.999 |
| **Format** | ###.###.###.###.###.### |

## TastSelvKode

Angiver TastSelv-kode som første gang dannes automatisk som Random7. Virksomheden kan efterfølgende selv bestemme og ændre indholdet af TastSelv koden, såfremt den overholder ToldSkats fastsatte regler for et korrekt password. TastSelv koder kan anvendes, med mindre virksomheden er overgået til anvendelse af OCES og administrationsmodulet er taget i anvendelse.

| TastSelvKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 16 |
| **Tilladte værdier** | Password defineret af bruger skal være på mindst 6 karakterer, og indeholde  karakterer fra mindst 3 af nedenstående 5 grupper.  Gruppe: Eksempel:  Små bogstaver a, b, c, . .  Store bogstaver A, B, C, . .  Tal 0, 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 9  Ikke -alfanumerisk  (symboler) () ` ~ ! @ # $ % ^ & \* - + = | \ { } [ ]: ; " ' < > , . ? /  Unicode karakter €  Et stærkt password kan f.eks. se således ud:  Man7Utd  man$Utd |
| **Format** |  |

## Tekst300

En tekststreng på 300 chars.

| Tekst300 | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character varying |
| **Data Længde** | 300 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## TekstKort

En mindre tekst - typisk et eller få ord - som unikt giver mulighed for identifikationen af et givet begreb.

I nogle sammenhænge er det også brugt til mindre forklaringer (sætningsniveau)

| TekstKort | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 100 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## TekstLang

Dette er en lang tekst.

| TekstLang | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 500 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## TelefonFaxLandeKode

Telefon- og faxnummer landekode. Fx +45 eller 0045. Selve telefonnummeret indgår ikke.

| TelefonFaxLandeKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 5 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## TelefonNummer

Et telefonnummer svarende til eks: 23232323.

| TelefonNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character varying |
| **Data Længde** | 10 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## Tidspunkt

Angiver tidspunkt for indfrielse, udtrækning eller overdragelse

| Tidspunkt | |
| --- | --- |
| **Data Type** | datetime |
| **Data Længde** | 26 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** | ÅÅÅÅMM |

## Type

Typer er karakteriseret af lister, hvorfra kan vælges vedtagne værdier.

| Type | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 1000 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## UdenlandskKundeIdent

Unikt identifikationsnummer for udenlandske kunder.

| UdenlandskKundeIdent | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 70 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## UdenlandskPersonNummer

Nummer der entydigt identificerer de for SKAT relevante udenlandske personer, der ikke er registreret ved et dansk CPR-nummer.

Svarer lige nu til identifikation fundet i Erhvervssystemet.

| UdenlandskPersonNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 20 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## UdenlandskVirksomhedNummer

Nummer der entydigt identificerer de for SKAT relevante udenlandske virksomeder, der ikke er registreret ved et dansk CVR/SE-nummer.

Svarer lige nu til identifikation fundet i Erhvervssystemet.

| UdenlandskVirksomhedNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 12 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## UmyndighedsKode

Kode for umyndiggørelse.

| UmyndighedsKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 1 |
| **Tilladte værdier** | U=Umyndiggjort  V=Værges adresse skal benyttes  X=Umyndiggjort og værges adresse skal benyttes |
| **Format** |  |

## VejKode

Kode der sammen med kommunenummer entydigt identificerer en vej eller en del af en vej i Danmark.

| VejKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 4 |
| **Tilladte værdier** | 0000 - 9999 |
| **Format** |  |

## VirksomhedAdresseLøbeNummer

Angiver fortløbende nummerering ved flere adresser af samme type

| VirksomhedAdresseLøbeNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 5 |
| **Tilladte værdier** | 00000 - 99999 |
| **Format** |  |

## VirksomhedAdresseTypeKode

01 Virksomhed

02 Fors. (selsk. selvang.)

03 Hjemstedadr - selskab mfl

04 Lager for T 1 varer

05 Fjernregistrering

06 Bo

07 Postboks

08 Harpunadresse

09 Regnskab

10 Lager

12 Udenlandsk

13 Fors. (moms/lønsum)

14 Gammel virksomhedsadresse

15 Frivillig registrering

16 Spillestedsadresse

| VirksomhedAdresseTypeKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | integer |
| **Data Længde** | 2 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## XML

Vilkårlig XML-struktur, som overholder W3's standard.

| XML | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character varying |
| **Data Længde** |  |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## ÅbningTid

En åbningstid defineret af Ugedag samt tid fra - tid til.

| ÅbningTid | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character varying |
| **Data Længde** | 30 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

**Indeks:**

AdresseAnvendelseKode 4;6;64

AdresseLandKode 32;64

AdresseLinie 6;64

AdresseTypeKode 5;64

Antal 2;64

CivilstandKode 7;65

CPRNummer 7;41;65

CVRNummer 55;65

Dato 4;5;6;7;9;15;16;17;18;19;20;21;22;24;28;29;33;35;36;41;45;46;47;48;49;51;52;53;55;58;59;60;61;63;65

DatoTid 15;26;34;37;65

DødKode 7;65

EANNummer 18;66

Etage 4;66

EtageTekst 4;66

FirmaNavnKort 59;66

FødeSted 41;66

GenoplivetKode 7;67

GiftKode 7;67

HusBogstav 4;67

HusNummer 4;67

ID 34;67

IdentifikationNummer 6;67

JaNej 29;68

JournalNummer 30;68

JuridiskEndhedStatusKode 26;68

JuridiskEnhedID 26;68

Kode 2;10;19;35;49;50;68

KodeEtCifferStartEt 14;69

KodeFireCifreStartEt 16;69

KodeToCifreStartEt 20;21;61;63;69

KodeToCifreStartNul 16;69

KundeNummer 9;30;69

Køn 41;69

LandeNummerKode 32;41;70

LandsDel 4;70

LigeUlige 4;70

MailAdresse 22;70

Markering 7;23;36;41;58;70

MyndighedNummer 35;70

Navn 4;9;29;35;45;59;71

OCESCertifikat 2;71

OrganisatoriskEnhedNummer 38;71

PensionOrdningNummer 51;71

PersonHændelseKode 44;71

PostBoksNummer 4;71

PostDistrikt 4;72

PostNummer 4;72

ProduktionEnhedNummer 46;72

SENummer 55;72

SideDørTekst 4;72

Sprog 28;72

TalHel 57;72

TastSelvKode 2;73

Tekst300 35;58;73

TekstKort 4;5;11;20;21;32;44;49;61;63;73

TekstLang 5;12;14;29;30;34;37;53;54;58;61;73

TelefonFaxLandeKode 24;48;74

TelefonNummer 24;48;74

Tidspunkt 44;74

Type 9;14;22;23;30;38;39;40;74

UdenlandskKundeIdent 6;74

UdenlandskPersonNummer 53;74

UdenlandskVirksomhedNummer 54;75

UmyndighedsKode 7;75

VejKode 4;75

VirksomhedAdresseLøbeNummer 4;75

VirksomhedAdresseTypeKode 58;75

XML 34;76

ÅbningTid 38;76